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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
HIGH-VOLTAGE SWITCHGEAR AND CONTROLGEAR –  

 
Part 111: Automatic circuit reclosers for alternating  

current systems up to and including 38 kV 
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC 
Publication(s)”). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation.  

IEEE Standards documents are developed within IEEE Societies and Standards Coordinating Committees of the 
IEEE Standards Association (IEEE-SA) Standards Board. IEEE develops its standards through a consensus 
development process, approved by the American National Standards Institute, which brings together volunteers 
representing varied viewpoints and interests to achieve the final product. Volunteers are not necessarily 
members of IEEE and serve without compensation. While IEEE administers the process and establishes rules 
to promote fairness in the consensus development process, IEEE does not independently evaluate, test, or 
verify the accuracy of any of the information contained in its standards. Use of IEEE Standards documents is 
wholly voluntary. IEEE documents are made available for use subject to important notices and legal disclaimers 
(see http://standards.ieee.org/IPR/disclaimers.html for more information). 

IEC collaborates closely with IEEE in accordance with conditions determined by agreement between the two 
organizations. This Dual Logo International Standard was jointly developed by the IEC and IEEE under the 
terms of that agreement.  

2) The formal decisions of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international consensus of 
opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all interested IEC 
National Committees. The formal decisions of IEEE on technical matters, once consensus within IEEE Societies 
and Standards Coordinating Committees has been reached, is determined by a balanced ballot of materially 
interested parties who indicate interest in reviewing the proposed standard. Final approval of the IEEE 
standards document is given by the IEEE Standards Association (IEEE-SA) Standards Board. 

3) IEC/IEEE Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC 
National Committees/IEEE Societies in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the 
technical content of IEC/IEEE Publications is accurate, IEC or IEEE cannot be held responsible for the way in 
which they are used or for any misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
(including IEC/IEEE Publications) transparently to the maximum extent possible in their national and regional 
publications. Any divergence between any IEC/IEEE Publication and the corresponding national or regional 
publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC and IEEE do not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC and IEEE are not responsible 
for any services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or IEEE or their directors, employees, servants or agents including individual 
experts and members of technical committees and IEC National Committees, or volunteers of IEEE Societies 
and the Standards Coordinating Committees of the IEEE Standards Association (IEEE-SA) Standards Board, 
for any personal injury, property damage or other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, 
or for costs (including legal fees) and expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this 
IEC/IEEE Publication or any other IEC or IEEE Publications.  

8) Attention is drawn to the normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

http://standards.ieee.org/IPR/disclaimers.html
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9) Attention is drawn to the possibility that implementation of this IEC/IEEE Publication may require use of 
material covered by patent rights. By publication of this standard, no position is taken with respect to the 
existence or validity of any patent rights in connection therewith. IEC or IEEE shall not be held responsible for 
identifying Essential Patent Claims for which a license may be required, for conducting inquiries into the legal 
validity or scope of Patent Claims or determining whether any licensing terms or conditions provided in 
connection with submission of a Letter of Assurance, if any, or in any licensing agreements are reasonable or 
non-discriminatory. Users of this standard are expressly advised that determination of the validity of any patent 
rights, and the risk of infringement of such rights, is entirely their own responsibility. 

International Standard IEC 62271-111/IEEE Std C37.60 has been jointly revised by the 
Switchgear Committee of the IEEE Power and Energy Society, in cooperation with 
subcommittee 17A: Switching devices, of IEC technical committee 17: High-voltage 
switchgear and controlgear, under the IEC/IEEE Dual Logo Agreement. 

This third edition cancels and replaces the second edition, published in 2012, and constitutes 
a technical revision. The main changes with respect to the previous edition are as follows: 

a) Deletion of the fault interrupter from the title, scope and body of the standard including the 
original Annex G. IEEE will develop a separate standard for this type of equipment used 
primarily in North America to be designated as IEEE C37.62; 

b) Adoption of IEC 62271-1:2017 as a normative reference replacing both IEEE C37.100.1-
2007 and IEC 62271-1:2007; 

c) Adoption of the “standard test method” for the conduction of wet tests for both IEEE and 
IEC voltage ratings, reference 7.2.7.2 and Tables 2 and 3; 

d) Line and cable charging tests in 7.101.6: added test voltage level requirements; 
e) Added test specifications in 7.103.3 and 7.103.5 for effectively earthed neutral systems 

(first-pole-to-clear factor kpp = 1,3) making this an optional rating. The kpp parameters are 
used in lieu of the system terms; 

f) Added low current tests in 7.104 as a replacement of the critical current tests; 
g) Adopted the revised allowable temperature rise table of IEC 62271-1:2017 with an 

increase in the allowable temperature rise for certain points in non-oxidizing gases (NOG); 
h) Time-current test requirements in 7.108: several changes including increased number of 

test current levels and tests at each level. Specified minimum number of curves to be 
tested; 

i) Mechanical duty tests in 7.109: added requirements for testing at high and low 
temperature; 

j) Replaced normative references IEC 60255-22-1 and IEC 60255-22-4 with IEC 60255-26 in 
7.111.1; 

k) Added pass/fail criteria for fault interruption tests with restrikes in 7.112.1; 
l) Added Clauses 9, 10, 11, 12 and 13 similar to those in IEC 62271-1 but tailored to the 

recloser; 
m) Deleted Annex A: Information and technical requirements to be given with enquiries, 

tenders and orders.  

The text of this standard is based on the following IEC documents: 

FDIS Report on voting 

17A/1202/FDIS 17A/1207/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

International standards are drafted in accordance with the rules given in the ISO/IEC 
Directives, Part 2. 
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A list of all parts of the IEC 62271 series can be found, under the general title High-voltage 
switchgear and controlgear, on the IEC website. 

This standard is to be read in conjunction with IEC 62271-1:2017, to which it refers and which 
is applicable unless otherwise specified in this standard. In order to simplify the indication of 
corresponding requirements, the same numbering of clauses and subclauses is used as in 
IEC 62271-1. Amendments to these clauses and subclauses are given under the same 
references whilst additional subclauses are numbered from 101. 

The IEC Technical Committee and IEEE Technical Committee have decided that the contents 
of this publication will remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website 
under "http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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HIGH-VOLTAGE SWITCHGEAR AND CONTROLGEAR –  
 

Part 111: Automatic circuit reclosers for alternating  
current systems up to and including 38 kV 

 
 
 

1 Scope 

This part of IEC 62271 applies to all overhead, pad-mounted, dry vault and submersible single 
or multi-pole alternating current automatic circuit reclosers for rated maximum voltages above 
1 000 V and up to and including 38 kV. 

Devices that require a dependent manual operation are not covered by this document. 

In order to simplify this document where possible, the term recloser (or reclosers) has been 
substituted for automatic circuit recloser(s) or cutout mounted recloser(s) or both. 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their 
content constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition 
cited applies. For undated references, the latest edition of the referenced document (including 
any amendments) applies. 

NOTE In this dual logo standard, normative references are made to both IEEE and IEC standards. In each case, 
the specifications in two referenced standards have been judged by the Maintenance Team to be technically equal 
even though the exact wording may be different. Differences in the wording are considered to be editorial only. 
Where the two standards are not technically equal, the differences are resolved in the text.1 

IEC 60050-151, International Electrotechnical Vocabulary – Part 151:Electrical and magnetic 
devices (available at: http://www.electropedia.org) 

IEC 60050-441, International Electrotechnical Vocabulary – Chapter 441: Switchgear, 
controlgear and fuses (available at: http://www.electropedia.org) 

IEC 60071-2:2018, Insulation co-ordination – Part 2: Application guidelines 

IEC 60255-26:2013, Measuring relays and protection equipment – Part 26: Electromagnetic 
compatibility requirements 

IEC 60270, High-voltage test techniques – Partial discharge measurements 

IEC 60480, Guidelines for the checking and treatment of sulfur hexafluoride (SF6) taken from 
electrical equipment and specification for its re-use 

IEC 61000-4-18, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-18: Testing and measurement 
techniques – Damped oscillatory wave immunity test 

IEC 62271-1:2017, High-voltage switchgear and controlgear – Part 1: Common specifications 
for alternating current switchgear and controlgear 

____________ 

1  Notes in text, tables, and figures of a standard are given for information only and do not contain requirements 
needed to implement the standard. 
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IEC 62271-4, High-voltage switchgear and controlgear – Part 4: Handling procedures for 
sulphur hexafluoride (SF6) and its mixtures 

IEC 62271-100, High-voltage switchgear and controlgear – Part 100: Alternating-current 
circuit-breakers 

IEEE Std 4™, IEEE Standard Techniques for High-Voltage Testing  

IEEE Std C37.90.1™-2012, IEEE Standard Surge Withstand Capability (SWC) Tests for 
Relays and Relay Systems Associated with Electric Power Apparatus 

IEEE Std C37.301™, IEEE Standard for High-Voltage Switchgear (Above 1 000 V) Test 
Techniques – Partial Discharge Measurements 

3 Terms and definitions 

For the purposes of this document, the terms and definitions given in IEC 60050-441, 
IEC 60050-151, IEC 62271-1 and the following apply. 

ISO and IEC maintain terminological databases for use in standardization at the following 
addresses: 

• IEC Electropedia: available at http://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: available at http://www.iso.org/obp 

NOTE Additional terms and definitions are organized so as to be aligned with the classification used in 
IEC 60050-441. 

3.1 General terms 

3.1.101 
automatic circuit recloser 
self-controlled device for making, carrying, and automatically interrupting and reclosing an 
alternating-current circuit, with a predetermined sequence of opening and reclosing followed 
by resetting, hold-closed, or lockout operation.  

Note 1 to entry: An automatic circuit recloser includes an assembly of control elements required to detect 
overcurrents and control the recloser operation. 

Note 2 to entry: Refer to Annex F for background information of an automatic circuit recloser. 

3.1.102 
cutout mounted recloser 
single-phase automatic circuit recloser mounted in a fuse support or base as defined in 
IEEE Std C37.40 [1]2 and IEC 60282-2 [2] 

3.1.103 
dry vault 
ventilated, enclosed area not subject to flooding 

3.1.104 
effectively earthed neutral system 
system earthed through a sufficiently low impedance such that for all system conditions the 
ratio of the zero-sequence reactance to the positive-sequence reactance (X0/X1) is positive 
and less than 3, and the ratio of the zero-sequence resistance to the positive-sequence 
reactance (R0/X1) is positive and less than 1  

____________ 

2  Numbers in square brackets refer to the Bibliography. 

http://www.iso.org/obp
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
APPAREILLAGE À HAUTE TENSION –  

 
Partie 111: Disjoncteurs à réenclenchement de circuit automatique  

pour systèmes en courant alternatif jusqu'à 38 kV compris 
 

AVANT-PROPOS 
1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 

composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l’IEC). L’IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l’IEC – entre autres activités – publie des Normes 
internationales, des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au 
public (PAS) et des Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l’IEC"). Leur élaboration est confiée à des 
comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les 
organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l’IEC, participent 
également aux travaux. 

Les normes de l’IEEE sont élaborées par les Sociétés de l’IEEE, ainsi que par les Comités de coordination des 
normes du Conseil de normalisation de l’IEEE Standards Association (IEEE-SA). Ces normes sont 
l’aboutissement d’un consensus, soumis à l’approbation de l’Institut national américain de normalisation, qui 
rassemble des bénévoles représentant divers points de vue et intérêts. Les participants bénévoles ne sont pas 
nécessairement membres de l’IEEE et leur intervention n’est pas rétribuée. Si l’IEEE administre le déroulement 
de cette procédure et définit les règles destinées à favoriser l’équité du consensus, l'IEEE lui-même n’évalue 
pas, ne teste pas et ne vérifie pas l’exactitude de toute information contenue dans ses normes. L’utilisation de 
normes de l’IEEE est entièrement volontaire. Les documents de l’IEEE sont disponibles à des fins d’utilisation, 
à condition d’être assortis d’avis importants et de clauses de non-responsabilité (voir 
http://standards.ieee.org/IPR/disclaimers.html pour de plus amples informations).   

L’IEC travaille en étroite collaboration avec l’IEEE, selon des conditions fixées par accord entre les deux 
organisations. Cette norme internationale double logo a été élaborée conjointement par l’IEC et l’IEEE, 
conformément aux dispositions de cet accord. 

2) Les décisions officielles de l’IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du 
possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l’IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d’études. Une fois le consensus établi entre les Sociétés de 
l’IEEE et les Comités de coordination des normes, les décisions officielles de l’IEEE relatives aux questions 
techniques sont déterminées en fonction du vote exprimé par un groupe à la composition équilibrée, composé 
de parties intéressées qui manifestent leur intérêt pour la révision des normes proposées. L’approbation finale 
de la norme de l’IEEE est soumise au Conseil de normalisation de l’IEEE Standards Association (IEEE-SA).  

3) Les Publications IEC/IEEE se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l’IEC/Sociétés de l’IEEE. Tous les efforts raisonnables sont 
entrepris afin de s’assurer de l'exactitude du contenu technique des Publications IEC/IEEE; l’IEC ou l’IEEE ne 
peuvent pas être tenus responsables de l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par 
un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l’IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l’IEC (y compris les Publications 
IEC/IEEE) dans leurs publications nationales et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications 
IEC/IEEE et toutes publications nationales ou régionales correspondantes doivent être indiquées en termes 
clairs dans ces dernières. 

5) L’IEC et l’IEEE eux-mêmes ne fournissent aucune attestation de conformité. Des organismes de certification 
indépendants fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux 
marques de conformité de l’IEC. L’IEC et l’IEEE ne sont responsables d'aucun des services effectués par les 
organismes de certification indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l’IEC ou à l’IEEE, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou 
mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités 
nationaux de l’IEC, ou les bénévoles des Sociétés de l’IEEE et des Comités de coordination des normes du 
Conseil de normalisation de l’IEEE Standards Association (IEEE-SA), pour tout préjudice causé en cas de 
dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque nature que ce soit, directe ou 
indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses découlant de la 
publication ou de l'utilisation de cette Publication IEC/IEEE ou toute autre publication de l’IEC ou de l’IEEE, ou 
au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication.  

http://standards.ieee.org/IPR/disclaimers.html
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9) L’attention est attirée sur fait que la mise en application de cette Publication IEC/IEEE peut requérir l’utilisation 
de matériels protégés par des droits de brevet. En publiant cette norme, aucun parti n’est pris concernant 
l’existence ou la validité de droits de brevet y afférents. Ni l’IEC ni l’IEEE ne peuvent être tenus d’identifier les 
revendications de brevet essentielles pour lesquelles une autorisation peut s’avérer nécessaire, d’effectuer des 
recherches sur la validité juridique ou l’étendue des revendications des brevets, ou de déterminer le caractère 
raisonnable ou non discriminatoire des termes ou conditions d’autorisation énoncés dans le cadre d’un 
Certificat d’assurance, lorsque la demande d’un tel certificat a été formulée, ou contenus dans tout accord 
d’autorisation. Les utilisateurs de cette norme sont expressément informés du fait que la détermination de la 
validité de tous droits de propriété industrielle, ainsi que les risques qu’impliquent la violation de ces droits, 
relèvent entièrement de leur seule responsabilité. 

La Norme internationale IEC 62271-111/IEEE Std C37.60 a été révisée par le Comité 
appareillage de l'IEEE Power and Energy Society, en collaboration avec le sous-comité 17A: 
Appareils de connexion, du comité d'études 17 de l'IEC: Appareillage haute tension, dans le 
cadre de l'accord double logo IEC/IEEE. 

Cette troisième édition annule et remplace la deuxième édition parue en 2012 et constitue 
une révision technique. Par rapport à l'édition précédente, les modifications majeures sont les 
suivantes: 

a) Suppression de l'interrupteur de défaut du titre, du domaine d'application et du corps de la 
norme, y compris l'Annexe G. L'IEEE va développer une norme séparée pour ce type 
d'équipement utilisé essentiellement en Amérique du Nord (IEEE C37.62); 

b) Adoption de l'IEC 62271-1:2017 en tant que référence normative remplaçant l'IEEE 
C37.100.1-2007 et l’IEC 62271-1:2007; 

c) Adoption de la "méthode d'essai normalisée" pour la réalisation des essais sous pluie 
correspondant aux caractéristiques assignées de tenson de l'IEEE et de l'IEC, référence 
7.2.7.2, Tableau 2 et Tableau 3; 

d) Essais de charge de ligne et de câble de 7.101.6: exigences ajoutées en matière de 
niveau de tension d'essai; 

e) Spécifications d'essai ajoutées en 7.103.3 et 7.103.5 pour les réseaux à neutre 
effectivement à la terre (facteur de premier pôle kpp = 1,3) rendant cette caractéristique 
assignée facultative. Les paramètres kpp sont utilisés en lieu et place des termes du 
système; 

f) Essais de courant faible ajoutés en 7.104 en remplacement des essais de courant critique; 
g) Adoption du tableau révisé d'échauffement admissible de l'IEC 62271-1:2017, avec une 

augmentation de l'échauffement admissible pour certains points des gaz non oxydants 
(NOG); 

h) Exigences d'essai temps-courant de 7.108: plusieurs modifications, y compris 
l'augmentation du nombre de niveaux de courant d'essai et des essais à chaque niveau. 
Nombre minimal de courbes spécifié à soumettre à l’essai; 

i) Séquence d'essais mécaniques de 7.109: exigences ajoutées pour les essais à haute et 
basse températures; 

j) Références normatives IEC 60255-22-1 et IEC 60255-22-4 remplacées par l'IEC 60255-26 
en 7.111.1; 

k) Critères de réussite/d'échec ajoutés pour les essais d'interruption par défaut avec 
réamorçages de 7.112.1; 

l) Ajout de l'Article 9, de l'Article 10, de l'Article 11, de l'Article 12 et de l'Article 13 similaires 
à ceux de l'IEC 62271-1, mais adaptés au disjoncteur à réenclenchement. 

m) Suppression de l'Annexe A: Renseignements et exigences techniques à donner dans les 
appels d'offres, les soumissions et les commandes.  
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Le texte de cette norme est issu des documents suivants de l'IEC: 

FDIS Rapport de vote 

17A/1202/FDIS 17A/1207/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cette norme. 

Les normes internationales sont rédigées selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 

Une liste de toutes les parties de la série IEC 62271, publiées sous le titre général 
Appareillage à haute tension, peut être consultée sur le site web de l'IEC. 

La présente norme doit être lue conjointement avec l'IEC 62271-1:2017, à laquelle elle fait 
référence et qui est applicable sauf spécifications contraires dans la présente norme. Pour 
simplifier l'indication des exigences correspondantes, la même numérotation des articles et 
des paragraphes que celle de l'IEC 62271-1 est utilisée. Les amendements à ces articles et 
paragraphes sont donnés dans les mêmes références, les paragraphes supplémentaires étant 
alors numérotés à partir de 101. 

Le comité d'études de l’IEC et le comité d'études de l'IEEE ont décidé que le contenu de cette 
publication ne sera pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l’IEC 
sous "http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette 
date, la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de 
cette publication indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme 
utiles à une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par 
conséquent, imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 
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APPAREILLAGE À HAUTE TENSION –  
 

Partie 111: Disjoncteurs à réenclenchement de circuit automatique  
pour systèmes en courant alternatif jusqu'à 38 kV compris 

 
 
 

1 Domaine d’application 

La présente partie de l'IEC 62271 s'applique à tous les disjoncteurs à réenclenchement de 
circuit automatique aériens, montés sur socle, en chambre sèche et à courant alternatif 
unipolaire ou multipolaire submersibles, dont les tensions assignées maximales sont 
supérieures à 1  000 V jusqu'à 38 kV inclus. 

Les dispositifs qui exigent une opération dépendante manuelle ne sont pas couverts par le 
présent document. 

Afin de simplifier le présent document dans la mesure du possible, le terme "disjoncteur(s) à 
réenclenchement de circuit automatique" et/ou "disjoncteur(s) à réenclenchement monté sur 
coupe-circuit" a été remplacé par "disjoncteur à réenclenchement" (ou "disjoncteurs à 
réenclenchement"). 

2 Références normatives 

Les documents suivants cités dans le texte constituent, pour tout ou partie de leur contenu, 
des exigences du présent document. Pour les références datées, seule l’édition citée 
s’applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de référence 
s'applique (y compris les éventuels amendements). 

NOTE Dans cette norme à double logo, les références normatives sont établies avec les normes IEEE et IEC. 
Dans chaque cas, les spécifications dans les deux normes référencées ont été jugées par les membres de l’équipe 
de maintenance comme étant équivalentes d'un point de vue technique, même si la formulation exacte peut être 
différente. Les différences de formulation sont considérées comme n'étant que rédactionnelles. Si les deux normes 
ne sont pas égales d'un point de vue technique, les différences sont résolues dans le texte.1 

IEC 60050-151, Vocabulaire Electrotechnique International – Partie 151: Dispositifs 
électriques et magnétiques (disponible à l'adresse http://www.electropedia.org) 

IEC 60050-441, Vocabulaire Electrotechnique International. Chapitre 441: Appareillage et 
fusibles (disponible à l'adresse http://www.electropedia.org) 

IEC 60071-2:2018, Coordination de l'isolement – Partie 2: Lignes directrices en matière 
d'application 

IEC 60255-26:2013, Relais de mesure et dispositifs de protection – Partie 26: Exigences de 
compatibilité électromagnétique 

IEC 60270, Techniques des essais à haute tension – Mesures des décharges partielles 

IEC 60480, Lignes directrices relatives au contrôle et au traitement de l'hexafluorure de 
soufre (SF6) prélevé sur le matériel électrique et spécification en vue de sa réutilisation 

____________ 

1  Les notes dans le texte, les tableaux et les figures d'une norme sont données à titre informatif uniquement et 
ne contiennent pas les exigences nécessaires à la mise en œuvre de la norme. 
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IEC 61000-4-18, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-18: Techniques d'essai et 
de mesure – Essai d'immunité à l'onde oscillatoire amortie 

IEC 62271-1:2017, Appareillage à haute tension – Partie 1: Spécifications communes pour 
appareillage à courant alternatif 

IEC 62271-4, Appareillage à haute tension – Partie 4: Utilisation et manipulation de 
l'hexafluorure de soufre (SF6) et des mélanges contenant du SF6 

IEC 62271-100, Appareillage à haute tension – Partie 100: Disjoncteurs à courant alternatif 

IEEE Std 4™, IEEE Standard Techniques for High-Voltage Testing  

IEEE Std C37.90.1™-2012, IEEE Standard Surge Withstand Capability (SWC) Tests for 
Relays and Relay Systems Associated with Electric Power Apparatus 

IEEE Std C37.301™, IEEE Standard for High-Voltage Switchgear (Above 1 000 V) Test 
Techniques – Partial Discharge Measurements 

3 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions de l'IEC 60050-441, de 
l'IEC 60050-151, de l'IEC 62271-1 ainsi que les suivants, s'appliquent. 

L'ISO et l'IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes: 

• IEC Electropedia: disponible à l'adresse http://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: disponible à l'adresse http://www.iso.org/obp 

NOTE Les termes et définitions supplémentaires sont organisés de façon à être alignés avec l'ordre de 
l'IEC 60050-441. 

3.1 Termes généraux 

3.1.101 
disjoncteur à réenclenchement de circuit automatique 
dispositif autonome permettant d'établir, de transporter, d'interrompre automatiquement et de 
réenclencher un circuit en courant alternatif, selon une séquence préalablement déterminée 
d'ouverture et de refermeture, suivie d'une opération de réarmement, de maintien fermé et de 
verrouillage  

Note 1 à l'article: Un disjoncteur à réenclenchement de circuit automatique comprend un ensemble d'éléments de 
commande exigé pour la détection des surintensités et le contrôle des opérations du disjoncteur à 
réenclenchement. 

Note 2 à l'article: Voir l'Annexe F pour des informations de base relatives au disjoncteur à réenclenchement de 
circuit automatique. 

3.1.102 
disjoncteur à réenclenchement monté sur coupe-circuit 
disjoncteur à réenclenchement de circuit automatique monophasé monté dans un porte-
fusible ou une base (voir l'IEEE Std C37.40 [1]2 et l'IEC 60282-2 [2]) 

____________ 

2  Les chiffres entre crochets renvoient à la Bibliographie. 

http://www.electropedia.org/
http://www.iso.org/obp



